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ZÁPIS Z 3. ZASEDÁNÍ ZASTUPITELSTVA

OBCE OSTRAVICE
KONANÉHO DNE 16. 1. 2023, OD 17:30 HODIN V SÁLE HOTELU FREUD

Přítomno 13 členů zastupitelstva:

Bačáková Alena, Ing.

Benešová Marie

Hůrka Miroslav, RNDr.

Janošcová Markéta

Klímková Martina

Lojkásek Roman

Mališ Miroslav, Ing.

Mrkva Luděk, Ing.

Pavlán Jiří

Stankayová Pavlína, Mgr.

Valášek Radim, PharmDr.

Vančura Luděk

Zátopek Jaroslav

Omluveni:

Tomečková Vladimíra, Mgr.

Kokeš Tomáš
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1. Zahájení zasedání zastupitelstva

Zasedání Zastupitelstva obce Ostravice (dále též jako „zastupitelstvo“) bylo zahájeno
v 17:31 hodin starostkou obce Mgr. Pavlínou Stankayovou (dále jako „předsedající“).

Předsedající upozornila veřejnost a zastupitele, že zasedání zastupitelstva je přenášeno
on-line na internetu.

Zasedání bylo řádně svoláno v souladu s § 91 odst. 1 zákona č. 128/2000 Sb., o obcích (obecní
zřízení), v platném znění. Informace podle § 93 odst. 1 zákona o obcích byla na úřední desce
Obecního úřadu Ostravice zveřejněna v souladu se zákonem po dobu nejméně 7 dní, a to od
9. 1. 2023 do 16. 1. 2023. Současně byla zveřejněna na „elektronické úřední desce“.

Předsedající schůze dále z prezenční listiny přítomných členů zastupitelstva (příloha 1)
konstatovala, že přítomno je 13 členů zastupitelstva (z celkového počtu všech 15 členů
zastupitelstva), takže zastupitelstvo je usnášeníschopné (§ 92 odst. 3 zákona o obcích).

2. Volba návrhové komise a ověřovatelů zápisu, zapisovatel

Předsedající navrhla určit členy návrhové komise PharmDr. Radima Valáška a p. Markétu
Janošcovou. Předsedající navrhla určit ověřovatele zápisu Ing. Alenu Bačákovou a Ing. Luďka
Mrkvu a zapisovatelku Bc. Pavlu Kryštofovou.

K návrhu nebyly vzneseny žádné protinávrhy. Před hlasováním dala předsedající možnost
vyjádřit se přítomným občanům.

Usnesení č. 1/3

Zastupitelstvo obce Ostravice volí členy návrhové komise PharmDr. Radima Valáška a
p. Markétu Janošcovou, ověřovatele zápisu Ing. Alenu Bačákovou a Ing. Luďka Mrkvu
a zapisovatelku Bc. Pavlu Kryštofovou.

Hlasování k usnesení č. 1/3:
Pro: 13
Proti: 0
Zdrželi se: 0
Usnesení č. 1/3 bylo schváleno.

3. Program:

Předsedající seznámila přítomné s návrhem programu v souladu s pozvánkou zveřejněnou
na úřední desce.

1)     Zahájení

2) Volba návrhové komise a ověřovatelů zápisu, zapisovatelka
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3)     Program zasedání zastupitelstva

4)     Kluziště - dodatek pachtovní smlouvy

5)     Odměna za výkon funkce člena finančního a kontrolního výboru

6)     Kontrola plnění usnesení RO č. 4 a 5

7)     Kontrola plnění usnesení ZO č. 2

8)     Různé, diskuze

Rozprava:

Předsedající navrhla doplnění programu:

1)     Zahájení

2) Volba návrhové komise a ověřovatelů zápisu, zapisovatelka

3)     Program zasedání zastupitelstva

4)     Kluziště - dodatek pachtovní smlouvy

5)     Odměna za výkon funkce člena finančního a kontrolního výboru

6)     Kontrola plnění usnesení RO č. 4 a 5

7)     Kontrola plnění usnesení ZO č. 2

8)     Příspěvek organizaci

9)     Smlouva o poskytnutí návratné finanční výpomoci SDH Ostravice

10)   Rozpočtová změna č. 1

11)   Různé, diskuze

Předsedající dala hlasovat o doplnění programu.

Usnesení č. 2/3

Zastupitelstvo obce Ostravice schvaluje doplnění programu dle předloženého návrhu.

Hlasování k usnesení č. 2/3:
Pro: 13
Proti: 0
Zdrželi se: 0
Usnesení č. 2/3 bylo schváleno.
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4. Kluziště - dodatek pachtovní smlouvy

Předsedající přednesla informace k tomuto bodu.

Dle právního stanoviska není doporučeno uzavření dodatku k pachtovní smlouvě, ze kterého
by vyplynulo prominutí smluvní pokuty.

Rozprava:

p. Uher – Beskydská sportovní akademie s.r.o. Předložil zastupitelům bod smlouvy,
o kterém se jedná, tzn. bod 11 – smluvní pokuta, v papírové podobě. Položil
dotaz, zda obec má zájem spolupracovat na provozu kluziště. Jsme smíření
s tím, že tu pokutu zaplatíme. Když jsme kluziště přebírali, přebírali jsme ho
v nejlepší dobré vůli v obci udělat něco, co bude fungovat. Moje občanská čest
by mi nedovolila něco dělat tak, aby Ostravičané nadávali, že jsem něco
nedodržel. Dělali jsme to na 100 % a snažili jsme se, aby Ostravičané byli
spokojeni. Neřešili jsme funkci nějakého zisku. Jakmile přišlo první avizované
zdražení v lednu, věděli jsme, že to bude problém. Pokud by se mi jednalo pouze
o peníze, už v lednu bych řekl, nezlobte se, vypínáme, protože to nejde
utáhnout. Když vznikala smlouva, hledali jsme parametry, jak to nastavit, aby
byla spokojena obec i my, jako provozovatel. Našli jsme nějakou rovnováhu. Při
kalkulaci se jednoznačně pracovalo s cenou energie, kdy jsme věděli, kolik
platíme. Přibližuje výpočet kalkulace za hodinu.

Mgr. Stankayová Dnes nejednáme o tom, jestli budeme dále provozovat kluziště, jednáme
pouze o smluvní pokutě. Smluvní pokutu odpustit nemůžeme dle
právního stanoviska. Přečetla stanovisko právníka. Právník nám
nedoporučuje prominutí pokuty.

p. Uher Také jsem to předal právníkovi, ten řešil dodatek smlouvy. Přečetl
paragraf smlouvy týkající se smluvní pokuty. Tato věta ve stávající
smlouvě „aniž by mu bránila objektivní překážka nezávislá na jeho vůli“,
nám vznikla překážka, která není na naší vůli, jinými slovy vyšší moc.
Toto Vám nenařizuje tu pokutu udělit. Předkládám zde výpis energií,
které přišly v prosinci a lednu – tam byl obrovský skok. Takže stávající
smlouva nese tuto formulaci a je jen na Vás, jak se k tomu postavíte.
Pokud pokutu chcete udělit, tak ji udělte. Pro nás to znamená, že nemáte
zájem spolupracovat, že budeme muset smlouvu vypovědět, zaplatíme
pokutu a demontujeme kluziště, které Vám vrátíme. Dále se vyjadřuje
k tomuto tématu.

Proběhla diskuze na téma kluziště.

p. Uher Takové skokové zvýšení elektřiny je to samé, jako by nás strhla povodeň.
Dle této smlouvy byste nám automaticky museli udělit pokutu.
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p. Pavlán V tu chvíli by to zaplatila pojišťovna. S tím dodatkem jsi měl přijít v září,
říjnu. My se nebráníme se nějakému řešení, ale rozhodně to nevyřešíme
dnes.

p. Uher Kdy to chcete řešit? Chtěl bych otevřít diskuzi, zda Vy jako zastupitelé a
Ostravičané, chcete tento model kluziště provozovat?

Mgr. Stankayová Již jsem zmínila, že se dalším provozováním kluziště bude zabývat rada
obce, sejdeme se s radou a můžeme o tom dále společně diskutovat.

Ing. Mališ Je potřeba utlumit emoce. Je záměrem obce, aby kluziště na Ostravici
bylo provozováno. To, že jste o svobodné vůli podepsal smlouvu s obcí
Ostravice, bylo Vaše svobodné rozhodnutí. Smlouva je podepsaná, je
platná.  Ve smlouvě je ustanovení, kde se zavazujete, že veškeré finanční
záležitosti ve věci provozu budete platit Vy. Situaci, která vznikla na trhu
ohledně energií, to nelze chápat jako zásah vyšší moci, to nám potvrdil i
právník. Pokud by se to kvalifikovala, jako zásah vyšší moci, musely by
všechny tyto závazky proplatit pojišťovny. Toto je čistě obchodní
záležitost Vaše, za kolik si nasmlouváte energii. Dále komentuje toto
téma. Proč by obec vypovídala smlouvu, která je pro nás pozitivní?
Uvědomte si, že jsme Vám zapůjčili majetek v hodnotě 7 miliónů Kč dle
předávacího protokolu. Smlouva je pro obec výhodná a měli bychom se
jí z pozice dobrého hospodáře držet. Dnes sankce dosáhly 73 tis. Kč, což
je škoda nikoli malá, to už není, že jsme Vám odpustili 5 tis. Kč, to už je
trestní paragraf. Chci, abychom nadále spolupracovali, bohužel závazky
ze smlouvy se musí plnit. Bude třeba vyvolat jednání ve věci dalšího
provozu kluziště pro následující období. Dále komentuje toto téma.

Ing. Bačáková  My za to kluziště stále splácíme půjčku – 79 tis. Kč/měsíčně.

Proběhla další diskuze na téma kluziště.

Usnesení č. 3/3

Zastupitelstvo obce Ostravice trvá na plnění pachtovní smlouvy a zaplacení smluvní pokuty a
pověřuje Radu obce Ostravice k přípravě další sezóny 2023/2024.

Hlasování k usnesení č. 3/3:
Pro: 13
Proti: 0
Zdrželi se: 0
Usnesení č. 3/3 bylo schváleno.

5.  Odměna za výkon funkce člena finančního a kontrolního výboru

Předsedající přednesla informace k tomuto bodu.
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Rozprava: bez rozpravy

Usnesení č. 4/3

Zastupitelstvo obce Ostravice v souladu s § 117 odst. 2 zákona o obcích stanoví měsíční
odměnu za výkon funkce člena finančního a kontrolního výboru – nečlena zastupitelstva obce,
odměnu 1. 000,- Kč/měsíčně. Odměna bude vyplácena od 1. 2. 2023.

Hlasování k usnesení č. 4/3:
Pro: 13
Proti: 0
Zdrželi se: 0
Usnesení č. 4/3 bylo schváleno.

6. Kontrola plnění usnesení RO č. 4 a 5

Zastupitelstvu obce byl předložen zápis ze 4. a 5. zasedání RO.

Předsedající požádala místostarostu pana Jiřího Pavlána o přednesení zprávy o činnosti rady
obce za minulé období.

Pan Jiří Pavlán přednesl zprávu o činnosti rady obce. Zápisy z jednání rady obce jsou vyvěšeny
na úřední desce obecního úřadu, zastupitelé je dostali v materiálech. Zápisy jsou k nahlédnutí
na obecním úřadě.

Rozprava: bez rozpravy

Usnesení č. 5/3

Zastupitelstvo vzalo na vědomí zprávu o činnosti rady obce. Zastupitelstvo bere na vědomí
rozpočtovou změnu č. 10 schválenou Radou obce dne 19. 12. 2022, usnesením č. 4/5.

Hlasování k usnesení č. 5/3:
Pro: 13
Proti: 0
Zdrželi se: 0
Usnesení č. 5/3 bylo schváleno.

7. Kontrola plnění usnesení ZO č. 2

Zastupitelstvu obce byl předložen zápis č. 2 ze zasedání ZO. Předsedající seznámila zastupitele
a veřejnost s plněním usnesení z 2. zasedání zastupitelstva obce.

Rozprava: bez rozpravy
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Usnesení č. 6/3

Zastupitelstvo vzalo na vědomí zprávu o plnění usnesení z 2. zasedání zastupitelstva obce.

Hlasování k usnesení č. 6/3:
Pro: 13
Proti: 0
Zdrželi se: 0
Usnesení č. 6/3 bylo schváleno.

8. Příspěvek organizaci

Předsedající přednesla informace k tomuto bodu.

Rozprava: bez rozpravy

Usnesení č. 7/3

Zastupitelstvo obce Ostravice schvaluje uzavření veřejnoprávní smlouvy o poskytnutí
příspěvku z rozpočtu obce Ostravice pro rok 2023 na základě podané žádosti, dle novely
zákona č. 250/2000 Sb., organizaci Global Partner Péče, z. ú, Pobřežní 665/21, Karlín,
186 00 Praha 8, IČ:  099 03 046 ve výši 40. 000,- Kč.

Hlasování k usnesení č. 7/3:
Pro: 13
Proti: 0
Zdrželi se: 0
Usnesení č. 7/3 bylo schváleno.

9. Smlouva o poskytnutí návratné finanční výpomoci SDH Ostravice

Předsedající přednesla informace k tomuto bodu.

Ing. Mališ Oznámil střet zájmu – Ing. Miroslav Mališ a p. Roman Lojkásek jsme členové
řídícího výboru SDH.

Rozprava: bez rozpravy

Usnesení č. 8/3

Zastupitelstvo obce Ostravice schvaluje poskytnutí návratné finanční výpomoci SH ČMS –
Sboru dobrovolných hasičů Ostravice, Ostravice č. p. 336, 739 14 Ostravice, IČ: 608 01 841,
za účelem realizace projektu Modernizace vybavení klubovny hasičů Ostravice, financovaném
z dotace z Programu rozvoje venkova ČR Státního zemědělského intervenčního fondu, ve výši
100. 000,- Kč, se splatností nejpozději do 31. 8. 2023, a schvaluje uzavření veřejnoprávní
smlouvy o návratné finanční výpomoci  a pověřuje starostku k podpisu smlouvy.
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Hlasování k usnesení č. 8/3:
Pro: 11
Proti: 0
Zdrželi se: 2
Usnesení č. 8/3 bylo schváleno.

10. Rozpočtová změna č. 1

Předsedající přednesla informace k tomuto bodu.

Rozprava: bez rozpravy

Usnesení č. 9/3

Zastupitelstvo obce Ostravice schvaluje rozpočtovou změnu č. 1 k 16. 1. 2023.

Hlasování k usnesení č. 9/3:
Pro: 13
Proti: 0
Zdrželi se: 0
Usnesení č. 9/3 bylo schváleno.

11. Různé, diskuse

Rozprava:

p. Březina Jsem předseda komise pro dopravu a cestovní ruch, která byla založena
minulý rok v lednu a sešli jsme se do voleb 3x. Dali jsme nějaká
doporučení obci, ale není z toho žádná zpětná vazba. Jeden člen komise
odešel, proto bychom chtěli do komise pozvat nějakého člena rady.

Mgr. Stankayová Toto se nedoporučuje, člen rady by neměl být členem komise. My se
můžeme komisí zúčastnit, což já i dělám. Zároveň nám můžete předat
zprávu z komise, kterou předložíme radě.

p. Březina Letos bych se chtěl věnovat cestovnímu ruchu. Chtěli bychom pracovat
na začlenění cestovního ruchu do strategie obce. Chtěli bychom udělat
schůzku zastupitelů a podnikatelů, ať si vyjasníme, co obec
od cestovního ruchu čeká a čím by se ta komise měla v tom cestovním
ruchu zabývat.

Mgr. Stankayová Ve čtvrtek se v Hotelu Freud koná významné fórum cestovního ruchu,
které budu zahajovat, takže obec se o cestovní ruch zajímá.

p. Uher Máme tady za 14 dnů závod – LH 24. Bude v obci hodně lidí. Chtěl bych
požádat zastupitelstvo o nějakou formu spolupráce, abychom mohli
zvládnout dopravu. Parkování pro závodníky máme vyřešeno. Chtěl bych
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poprosit obec a hasiče o spolupráci na zajištění startu, sobotního
dopoledne, pátečního odpoledne. Bude tady asi 1 000 lidí.

Mgr. Stankayová Hasiči přislíbili, dále se domluvte společně.

Mgr. Stankayová Pro informaci - vyšel nový Ostravický zpravodaj 1/2023, budeme rádi
za zpětnou vazbu.

Dále Vás zveme na Obecní ples tuto sobotu 21.1.2023.

Popelářský vůz, je nějaká zpětná vazba?

Mgr. Stankayová Na minulém zastupitelstvu bylo řečeno, že se tím bude zabývat finanční
výbor, dnes proběhne první schůzka výboru.

Ing. Mrkva Všude v okolních vesnicích je standard svoz komunálního odpadu
1x za 14 dnů.

 V úvodu říkáte, že se zde provádí přenos. Podíval se někdo z Vás, jak to
vůbec vypadá? Obecní ples dotujete 40-ti tisíci. Najděte si peníze a
udělejte to pořádně. V rozpočtu máte 250 tis. na hazard, kde to je,
položka 1345? V minulém zápise jste paní starostko napsala, že
zahajujete schůzi se zpožděním. Díky focení. Je tady napsáno, že
zastupitelka Komunistické strany Čech a Moravy přišla pozdě, proč je
napsaná červeně, nikdy to nebylo, proč?

Mgr. Stankayová Reaguje. Vždy se to píše červeně, příště můžu přinést starší zápisy.

 Autobus parkuje v křižovatce u Bezručova mostu, nešlo by s tím něco
udělat? V zimě tento autobus stojí přímo v křižovatce, kde pak není
téměř žádný průjezd. Zda by nebylo možné tomu autobusu vyčlenit
nějaké jiné místo? Myslím si, že by autobus neměl ani jezdit přes most,
který je do 5 t. Je to otázka času, kdy tam bude nějaká nehoda, nehod
už tam pár bylo.

Ing. Mališ Vysvětlil k dotazu , že to není poplatek z hazardních her, ale
daň z hazardu.

Poznámka zapisovatelky mimo diskuzi: Pozdější příchod (během jednání) jakéhokoli zastupitele
jakékoli strany se dlouhodobě (již několik let) zapisuje červeně, z důvodu
hlasování o následujících usneseních (od této chvíle je v hlasování
o jeden hlas více). Příklady z minulých zápisů – zápis č. 26 - příchod
zastupitele Ing. Luďka Mrkvy během jednání, zápis č. zápis č. 24 –
příchod zastupitele p. Jiřího Pavlána během jednání, zápis č. 13 – příchod
zastupitele Ing. Miroslava Mališe během jednání atd. Zápisy jsou
k nahlédnutí na www.obec-ostravice.cz.
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Předsedající ukončila 3. zasedání zastupitelstva obce Ostravice v 18.40 hod.

Přílohy zápisu:

1. Prezenční listina

2. Zveřejněná informace o konání zasedání podle § 93 odst. 1 zákona o obcích

Zápis byl vyhotoven dne: 20.1.2023

Zapisovatelka: Bc. Pavla Kryštofová v. r.

Ověřovatelé: Ing. Alena Bačáková v. r. …..………………… dne ...........................................

                         Ing. Luděk Mrkva v. r. ............................. dne ...........................................

Starostka:       Mgr. Pavlína Stankayová v. r. ...................dne ...........................................

Místostarosta: p. Jiří Pavlán v. r. ..................................... dne ...........................................

Místostarosta: Ing. Miroslav Mališ v. r. ........................... dne ...........................................

Razítko obce:

(není povinné)




